
یک اقدام مهم از 
سوی دولت مردمی

روز سه شــنبه اتفاق ویــژه و نوینی 
در ورزش ایــران رخ داد. مراســم 
امضــای تفاهمنامــه همــکاری، 
حــی و ســاخت  وره، طرا مشــا
مجموعــه ای ورزشــی فرهنگــی بــا 
مشــارکت طــرف چینــی بــا حضور 
وزیــر ورزش و جوانــان، کیومــرث 
هاشــمی، انجــام شــد و در نهایت 
تفاهمنامــه همــکاری جامعــی 
بیــن شــرکت توســعه و نگهــداری 
اماکــن ورزشــی ایــران و شــرکت 
چینی به امضا رسید. وزیر ورزش 
و جوانان در این مراسم از ساخت 
مجموعــه ای گفــت کــه بتوانــد 
تمــام خواســته های کشــورمان را 
در زمینــه برگــزاری رویدادهــای 
بین المللــی در همــه رشــته های 

ورزشــی پاســخگو باشــد.
تأکیــد دولــت مردمــی از ابتــدای 
فعالیت خود بر بسط و گسترش 
و زیرســاخت های  نــات  مکا ا
ورزشــی بوده و حالا بــا این اقدام 
یــک گام بــزرگ بــرای تحقــق این 
هــدف برداشــته شــده کــه ثمــره 
شــیرین آن تــا ســال ها در ورزش 
ایران چشــیده خواهد شــد. وزیر 
ورزش در صحبت هــای خــود 
تأکیــد کــرد کــه رئیــس جمهوری 
یــن  یــران دســتور ســاخت ا ا
مجموعــه بین المللــی را صــادر 
کــرده و بــه همین دلیل ســاخت 
ایــن مجموعــه بــرای کشــورمان 
حائــز اهمیــت فراوانــی اســت. 
هدف گــذاری دولــت مردمــی 
در زمینــه رشــد و بســط ورزش 
در عمــوم جامعــه و توســعه 
زیرســاخت ها با حضور کیومرث 
هاشــمی در رأس وزارت ورزش 
و جوانــان بــا ســرعت بیشــتری 
پیگیری شد و حالا ثمره اقدامات 
عملی و مؤثر وزیر ورزش و جوانان 
را می تــوان در فعالیت هــای او 
در همیــن مــدت کوتــاه وزارت 
خــود، آشــکارا دیــد. کیومــرث 
هاشــمی از روز اول حضــور خــود 
بــر صندلــی اول ورزش کشــور، 
مدیری عملگرا نشان داد و تحقق 
اهــداف خــود را بــر پایــه تــاش و 
برنامه ریزی و پیگیری همه جانبه 
پیــش بــرد. ســاخت مجموعــه 
عظیم بین المللی جدید در ایران 
مســلماً نویــد روزهــای خوشــی را 
در ورزش کشــورمان می دهــد و 
امتیــاز و اعتبار میزبانی شایســته 
در عرصــه رقابت های بین المللی 
در رشــته های گوناگــون را نصیب 

ایــران خواهــد کــرد.

تبعات حذف از آسیا

فروش امتیاز نساجی!
تیــم فوتبال نســاجی مازنــدران در 
نخســتین تجربــه حضــور در لیگ 
قهرمانان آســیا و ناکامی در صعود 
بــه مرحلــه دوم ایــن مســابقات، 
توســط مدیــران ایــن باشــگاه در 
آســتانه واگــذاری و فــروش قــرار 
گرفت. مدیرعامل باشگاه نساجی 
مازنــدران در همیــن خصــوص بــا 
انتشــار نامــه ای از آمادگــی بــرای 
واگــذاری ایــن باشــگاه بــه طــور 
رســمی خبــر داد. صــادق درودگــر 
گفت: »باشــگاه نساجی مازندران 
در ایــن واگــذاری و فراخــوان خــود 
بــه افــراد حقیقــی و حقوقــی اعام 
کــرده، آمــاده واگــذاری اســت و 
متقاضیــان می تواننــد در ایــن 
زمینه اقدامات لازم و اشــاره شده 
در نامــه فــوق را پیگیــری کننــد.« 
ایــن در حالــی اســت کــه رضــا 
حدادیــان مالک باشــگاه نســاجی 
پــس از شکســت ۳ بــر یــک تیــم 
نســاجی برابر نوبهار ازبکستان در 
چهارمیــن دیدار ایــن تیم در لیگ 
قهرمانان آســیا در ورزشگاه آزادی 
در جمــع خبرنــگاران اعــام کــرده 
کــه حاضــر اســت ایــن باشــگاه را 
واگذار کند. باشــگاه نســاجی بعد 
از شکست مقابل نوبهار ۱۰ درصد 
از دســتمزد کادر فنــی و بازیکنــان 

ایــن تیــم را نیــز کســر کرد.
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سارا قمی:

فقط مربی خارجی

ســارا قمى، کاپیتان ســابق تیم ملى فوتبال زنان و خانم گل تمام ادوار 
لیــگ برتــر گفــت: »معتقــدم بــراى شگفتى ســازى، فوتبــال زنــان ایران 
ســرمربى خارجى لازم دارد. در حال حاضر بازیکنان تیم ملى هشــتاد 
درصــد اشــباع شــده اند و ســرمربى خارجــى شــوک خوبــى بــراى تغییــر 
فضــا خواهــد بــود. مربــى درجه یک خارجــى بیاید چــرا نتوانیم قهرمان 

آسیا شــویم؟«

خداداد افشاریان

همچنان رئیس کمیته داوران 

اتفاقات اخیر و حواشى به وجود آمده در خصوص مسائل داوری در فصل 
اخیــر، انتقــادات زیادی را به ســوی خداداد افشــاریان رئیس کنونى کمیته 
داوران فدراســیون فوتبــال روانــه کــرد. ایــن موضــوع و انتقــادات تــا جایــی 
پیــش رفــت کــه در هفته هــای اخیر خبرهایــی مبنى برکناری افشــاریان نیز 
بــه گــوش مى رســید اما طبق شــنیده ها افشــاریان همچنــان رئیس کمیته 

داوران خواهــد بود.

محمدحسین رحمانی:

برای پرداخت هزینه VAR داوطلبیم

محمدحســین رحمانــى، مدیرعامــل صنعت نفت با انتقــاد از عدم ورود 
VAR بــه لیــگ برتــر اظهار داشــت: »اشــتباهات داوری جزئــى از فوتبال 
 VAR هســتند امــا اگــر مــا باشــگاه ها به صــورت داوطلبانــه هزینه هــای
را پرداخــت کنیــم، شــرایط بســیار بهتــر خواهد شــد. ما مشــکلات مالى 
داریــم امــا اعلام مى کنیــم به صورت داوطلبانه هزینــه VAR را پرداخت 

خواهیــم کرد.«

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 

مدیریت اشتباه استقلال و پرسپولیس؛ از چاله به چاه

بدهی 2000 میلیاردی سرخابی ها!

باشگاه های اســـتقال و پرسپولیس 
کمـــاکان مشـــکات مالکیـــت دارند 
و ایـــن موضـــوع را مصطفـــی زارعـــی، 
رئیـــس دپارتمان مجـــوز حرفه ای روز 
دوشـــنبه در ســـمینار ســـالانه مجـــوز 
حرفـــه ای باشـــگاه ها اعـــام کـــرد. 
ایـــن در حالی اســـت کـــه در ماه های 
گذشـــته اقداماتـــی در این خصوص 
صـــورت گرفتـــه بـــود امـــا بـــه نتیجـــه 
نرســـید. در ایـــن بیـــن صحبت هـــای 
زیـــادی در خصـــوص مجـــوز حرفه ای 
ســـرخابی ها مطرح شـــد و مسئولان 
مربوطـــه وعده هـــای زیـــادی دادنـــد 
امـــا تا بـــه اینجا هیچ اتفاقـــی نیفتاده 
اســـت و مســـئولان مربوطه با همان 
روشـــی کـــه در ســـال های گذشـــته 

مجـــوز حرفـــه ای می گرفتند، امســـال 
ایـــن مجوز را از AFC دریافت کردند.

کمیتـــه  عضـــو   ، یـــی لیا و ا ظـــم  کا
بـــدوی مجـــوز حرفـــه ای در خصوص 
ایـــن موضـــوع بـــه »ایـــران ورزشـــی« 
می گویـــد: »همانگونـــه کـــه زارعـــی 
اعـــام کـــرد کمـــاکان این دو باشـــگاه 
مالکیـــت مشـــترک دارنـــد و مشـــکل 
آنهـــا در ایـــن مـــورد برطـــرف نشـــده 
اســـت. مســـئولان مربوطـــه امســـال 
هم بـــرای دریافـــت مجـــوز حرفه ای  
دور از واقعیـــت عمـــل کردنـــد و ایـــن 
موضـــوع قطعـــاً در آینـــده نـــه چندان 
دور باعـــث ایجـــاد مشـــکاتی بزرگتر 
و  ســـتقال  ا ی  ه ها شـــگا با ی  بـــرا

پرســـپولیس خواهـــد شـــد.«
او صحبت هـــای خـــود را اینگونـــه 
ن  لا مســـئو «  : هـــد می د مـــه  ا د ا
فوتبـــال بـــا اطاعـــات ناصحیحـــی 
کـــه بـــه AFC می دهنـــد باعـــث بـــروز 

مشـــکات جدی تـــر خواهنـــد شـــد 
و باعـــث می شـــوند کـــه ایـــن دو تیـــم 
دچـــار مشـــکل شـــوند. متأســـفانه 
یکـــی از مشـــکات مدیریتـــی در 
کشـــور ما این اســـت که وقتـــی مدیر 
جدیـــدی می آیـــد، پاســـخی در مـــورد 
موضوعـــی کـــه در مدیریت گذشـــته 
اتفـــاق افتـــاده، نمی دهـــد و آن را بـــه 
مدیریـــت گذشـــته مربـــوط می داند. 
یـــد شـــخص حســـین  ینجـــا با در ا
قربانـــزاده، رئیـــس اســـبق ســـازمان 
ســـخگو  پا هـــم  زی  صی ســـا خصو

باشـــد.«
یـــن عضـــو کمیتـــه بـــدوی مجـــوز  ا
حرفـــه ای می افزایـــد: »ســـرخابی ها 
حالا بـــا کلی بدهی مواجه هســـتند و 
مشـــخص نیســـت که ایـــن بدهی ها 
را چگونـــه بایـــد پرداخـــت کننـــد. 
باشـــگاه ها مشـــکات مالـــی زیـــادی 
دارند و آنها درآمدزا نیســـتند. یکی از 

راه های درآمدزایی حق پخش اســـت 
کـــه این موضوع مشـــخص نشـــد به 

چـــه مرحله ای رســـید.«
اولیایـــی می افزایـــد: »بـــا توجـــه بـــه 
اشـــتباهات مدیـــران این دو باشـــگاه 
در ۱۰ ســـال گذشـــته امـــروز بـــا دو 
باشـــگاهی روبه رو هســـتیم کـــه باید 
بدهـــی زیـــادی را پرداخـــت کنند. در 
حـــال حاضر باشـــگاه اســـتقال ۱۰۰۰ 
میلیـــارد تومـــان و پرســـپولیس هـــم 
نزدیـــک بـــه ۱۰۰۰ میلیـــارد تومـــان 
بدهـــکار هســـتند و طبـــق بنـــد ۱4۱ 
قانـــون تجـــارت ایـــن دو باشـــگاه بـــا 
ایـــن بدهـــی بایـــد ورشکســـته اعام 
شـــوند. اســـتقال و پرســـپولیس 2 
برابـــر بیشـــتر از مبلـــغ تعیین شـــده 

بدهـــکار هســـتند.«
او در خصـــوص فـــروش ۱۰ درصـــد 
از ســـهام دو باشـــگاه بـــه هـــواداران 
می گویـــد: »قـــرار بـــر ایـــن بـــود کـــه 2 

باشـــگاه مبالغـــی که بابـــت ۱۰ درصد 
از فـــروش ســـهام باشـــگاه داشـــتند 
را ســـرمایه گذاری کننـــد امـــا ایـــن 
کار انجـــام نشـــد و اجـــازه دادنـــد هـــر 
از گاهـــی 2 باشـــگاه بـــرای پرداخـــت 
بدهی هـــای خود به این مبلغ دســـت 
بزننـــد. ما بایـــد صادقانه عمل کنیم و 
راه را درســـت برویـــم، در این صورت 
اســـناد مـــا در کنفدراســـیون فوتبـــال 
آســـیا مورد قبول قـــرار می گیرد. باید 
واقعیـــت را بـــه AFC بگوییـــم. بایـــد 
بگوییـــم که دو باشـــگاه دولتی داریم 
و بـــرای رفـــع مشـــکات مدیریـــت 
مشـــترک دو باشـــگاه تـــاش کردیـــم 

امـــا فعاً بـــه نتیجـــه نرســـیده ایم.«
اولیایـــی صحبت های خود را اینگونه 
ادامـــه می دهـــد: »بـــرای حل شـــدن 
همه مشـــکات فوتبال باید به ســـند 
تحـــول دولت بازگردیـــم که با امضای 

رئیس جمهور اباغ شـــده اســـت.«

محمد محمدی سدهی
روزنامه نگار

واکنش فدراسیون فوتبال به ماجرای ویلموتس:

نه بدهی داریم، نه حسابی بسته است
دوشــنبه شــب در برنامــه تلویزیونــی 
فوتبــال برتــر ادعا شــد کــه هنــوز پرونده 
بدهــی فدراســیون فوتبــال بــه مــارک 
ویلموتس، مربی ســابق تیم ملی بســته 
نشــده اســت. بــر همیــن اســاس علــی 
تارقلی زاده، رئیــس دپارتمان بین الملل 
فدراســیون فوتبــال در ایــن مــورد اظهــار 
داشــت: »در تاریــخ 6 ژوئــن 2۰2۳ در 
نامــه ای به فیفا اطاع دادیم رأی دادگاه 
را قبــول داریــم و می تواننــد از منابعــی 
کــه در فیفــا داریــم، پــول ویلموتــس را 
پرداخــت کنند. جوابی را از فیفا دریافت 
کردیــم کــه ایــن پــول فریــز شــده و اگــر 
فدراســیون فوتبــال ایران موافق اســت، 
می توانیــم ایــن پــول را پرداخــت کنیــم. 
بــا موافقت فدراســیون فوتبــال این پول 
بــه حســاب ویلموتــس از طریــق دادگاه 

پرداخــت شــده و هیــچ گونــه بدهــی بــه 
ویلموتــس نداریم. ضمن اینکه ســودی 
هــم کــه اعام کردنــد باید ماهیانــه به او 
بدهیــم، نه پرداخت کرده ایم و نه چنین 

پولــی بــرای پرداخــت داریــم.«
او درخصوص اینکه در برنامه تلویزیونی 
مدعــی شــده اند فدراســیون فوتبــال 
به دلیــل بدهــی مالیاتــی بــه ویلموتس و 
بســته شــدن حســاب  هایش نتوانســته 
حقــوق داوران را پرداخــت کنــد، گفــت: 
»مطلــع هســتم پرداختــی داوران به روز 
اســت. فدراســیون فوتبــال مشــکات 
مالــی بســیار زیــادی دارد کــه نمی توانیم 
منکــر شــویم. مشــکاتی در رابطــه بــا 
پرداخــت دارد امــا هیچگونــه بســته 
شدن حسابی نیست. خواهش می کنم 
افــرادی کــه تریبــون ملــی را در اختیــار 

دارند، اطاعات صحیح به مردم بدهند. 
ورزش فوتبــال متعلــق بــه همــه اســت و 

همــه بایــد از آن حمایــت کنیــم.«
تارقلی زاده تأکید کرد: »باید ســعی کنیم 
ایــن مشــکات را برداریــم و کمــک حال 
باشــیم. هیچگونه مشــکلی در ارتباط با 
بحــث مالیاتــی نداریــم و حســاب مــا نیز 
بسته نیست. اداره مالیات با فدراسیون 
فوتبال و وزارت ورزش تعامل دارد و همه 
مشــکات همدیگــر را می دانیــم. به هر 
حــال مــا از خانــواده فوتبــال هســتیم و 
فدراســیون در پیشــانی ایــن حرکت باید 
حمایــت شــود. ایــن توقــع از خانــواده 
فوتبال وجود دارد. صداوســیما هم یکی 
از ارکان بســیار مهمــی اســت کــه فوتبال 
را بــه خانواده  هــا و خانه هــا بــرده اســت. 
بایــد اطاعــات صحیح را در اختیار مردم 

بگذارنــد و تشــنج ایجــاد نکنند.«
رئیــس دپارتمــان بین الملل فدراســیون 
فوتبــال ادامــه داد: »بــه انــدازه کافــی 
 AFC مشــکل داریــم. مــن 2۰ ســال در
کار کــرده ام. فدراســیون فوتبــال تمــام 
تــوان خود را برای VAR گذاشــته اســت. 
افــرادی مثــل شــخص من خیلــی تاش 
کردیــم به صــورت شــخصی و ســازمانی 
ایــن کار اتفــاق بیفتــد. ایــن اتفــاق هــم 
خواهــد افتــاد. همــگان شــاهد خواهید 
بود تا آخر فصل این سیســتم را خواهیم 
داشــت. بــا تــوکل بر خــدا امیدواریم این 
مرحلــه را نیــز بخوبی بگذرانیم تا لیگ ما 
شــرایط بهتری داشــته باشد. این نوید را 
می دهــم که فدراســیون فوتبــال در حال 
برنامه ریــزی یــک شــرایط بســیار خــوب 

بــرای آینده اســت.«

قرار بر این بود که 
2 باشگاه مبالغی 
که بابت 10 درصد 
از فروش سهام 
باشگاه داشتند 
را سرمایه گذاری 
کنند اما این کار 
انجام نشد و اجازه 
دادند هر از گاهی 2 
باشگاه برای پرداخت 
بدهی های خود به 
این مبلغ دست بزنند. 
ما باید صادقانه 
عمل کنیم و راه را 
درست برویم، در این 
صورت اسناد ما در 
کنفدراسیون فوتبال 
آسیا مورد قبول قرار 
می گیرد


